
معاون منابع انسانی و امور اجتماعی فولاد 
کشور  بحران  ستاد  جلسه  در  خوزستان 
متروپل  ســاختمان  حادثه  خصوص  در 
آبادان که به ریاست دکتر احمد وحیدی 
و با حضور دکتر صادق خلیلیان استاندار 
از مسئولان کشوری  و جمعی  خوزستان 
و لشــکری برگزار شد، از بسیج امکانات 
امدادی گروه فولاد خوزســتان به محل 

حادثه خبر داد.
بــه گزارش خبرنگار روابــط عمومی و به دنبال 
حادثه ریزش ساختمان متروپل آبادان، عباسعلی 
تقوی معاون منابع انسانی و امور اجتماعی فولاد 

خوزســتان ۴ خردادماه ۱۴۰۱ در محل حادثه 
حاضر شد و ضمن ابراز همدردی با بازماندگان و 
آرزوی صحت و سلامتی برای مصدمان، در جلسه 
ستاد بحران با متولیان امدادی در مورد ملزومات 
مورد نیــاز امداد و نجات و آواربرداری به گفت و 

گو پرداخت. 
تقوی از پشتیبانی همه جانبه فولاد خوزستان از 
عملیات آواربرداری و امداد و نجات گفت و افزود: 
حادثه رخ داده عمیقا مردم کشور را متاثر  ساخت. 
در شــرایط فعلی ، باید تمامی عوامل تسریع در 

امدادرسانی مهیا شود.
وی گفت: با توجه به تاکید وزیر کشور مبنی بر 

خدمات رسانی، تهیه ملزوماتی مانند:  سنگ جت، 
دستکش، کلاه ایمنی به همراه چراغ اضطراری، 
دستگاه بتن بر و ماشــین آلات سنگین از سوی 
فولاد خوزســتان تامین و به محل حادثه ارسال 

می گردد.
گزارش خبرنگار ما حاکی است،  علاوه بر تامین 
تجهیــزات مورد نیاز از ســوی شــرکت فولاد 
خوزستان، یک تیم عملیاتی به سرپرستی ابراهیم 
دادرس مدیرعامل شــرکت ایده پردازان صنعت 
فــولاد به صورت شــبانه روزی در محل حادثه 
حضور مستمر داشته و مشغول خدمات رسانی 

به مردم شریف آبادان هستند.

استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
خوزســتان از حضور نیــروی امدادی و 
مردمی و همچنین نیروی انسانی و امکانات 
گروه فولاد خوزســتان برای آوار برداری و 
عادی سازی شرایط در محل حادثه خبر داد.

به گزارش خبرنگار روابط عمومــی، آوار برداری 
حادثه ریزش ساختمان متروپل با حضور مستمر 
ارگان های  امــدادی و کمک رســانی  نیروهای 

مختلف همراه بود.
محمد خانچی معاون هماهنگی امور عمرانی 
اســتانداری خوزســتان ضمن ابراز تاســف 
عمیــق از حادثه ریزش ســاختمان متروپل 
اظهار داشــت: از همان ساعت ابتدایی وقوع 

حادثه ستاد بحران شهرستان آبادان تشکیل 
شــد و نسبت به اســتقرار نیروهای امدادی 
در محل اقدام شــد. با توجه به ابعاد حادثه، 
موارد به صورت اســتانی و کشوری پیگیری 
شــد و ســتاد بحران اســتان در کنار سایر 
مسئولان کشوری برای عادی سازی شرایط، 

شروع به فعالیت های گسترده کرد. 
خانچی ابــراز همدردی مقــام معظم رهبری 
)مدظــه العالی( را قــوت قلبی بــرای مردم 
آبادان و امداد گران دانســت و افزود: ایشــان 
با این پیام، باعــث تقویت روحیه امداد گران، 
نیروهــای مردمی و اهالی شهرســتان آبادان 
شدند. از طرفی ابراز همدردی رئیس جمهور و 

دستور اکید در رسیدگی به مصدومین حادثه 
و بازماندگان نیز تاثیــر مثبت بر روند مراحل 

فعالیت داشت. 
وی در ادامه گفت: ســتاد بحــران با همکاری 
هلال احمر، آتش نشانی ، نیروی انتظامی، سپاه 
و دیگــر ارگان ها، نســبت به پایش شــرایط، 
ایمن سازی، خارج نمودن محبوس شدگان و در 
ادامه آوار برداری اقدام نمود. خوشــبختانه در 
روزهای ابتدایــی نزدیک به پنجاه تن از میان 
آوار نجات داده شــد. در ایــن میان همراهی 
مردم خونگرم آبادان باعث دلگرمی امدادگران 
شد. به مردم داغدیده این شهرستان اطمینان 
می دهیم، تا عادی ســازی شــرایط، عوامل در 

محل حضور داشته باشند.
معــاون هماهنگی امــور عمرانی اســتانداری 
خوزســتان ضمــن قدردانــی از حمایت های 
دلگرم کننده ی گــروه فولاد خوزســتان اظهار 
داشــت: مجموعه فولاد خوزســتان همواره در 
شــرایط بحرانی حضوری پررنگ داشــته است. 
در ایــن حادثه نیز از همــان ابتدا علاوه بر اعزام 

ماشین آلات سنگین و ملزومات ایمنی، با حضور 
نیروهای متخصص اقدام نمود. 

گفتنی است، حسب دســتور مدیرعامل فولاد 
خوزستان، نیروی انســانی متخصص به همراه 
تمامی تجهیزات و امکانات این شــرکت جهت 
آوار برادری و عادی شدن شرایط در محل حادثه 

حضور فعال خواهد داشت.

معاون اقتصادی رئیس جمهور:

باید به سمت صنعت سازی روی بیاوریم 
تا قدرت تاثیرگذاری داشته باشیم

2

کسب تندیس طلایی چهارمین 
جایزه مسئولیت اجتماعی

 و پایداری بنگاه های اقتصادی
4

جلسه هم اندیشی تیم رهبری گروه 
فولاد خوزستان برگزار شد
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مدیرعامل فولادخوزستان:

با تلاش یکپارچه کارکنان بر 
مشکلات فائق می آییم

معاون منابع انسانی و امور اجتماعی در جلسه ستاد بحران کشور در آبادان تاکید داشت ؛

بسیج همه جانبه امکانات امدادی گروه فولاد خوزستان به محل حادثه متروپل

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری خوزستان:

گروه فولاد خوزستان از ساعات اولیه ریزش ساختمان متروپل آبادان 
با امکانات کامل در محل حادثه حضور مستمر داشت

با حضور معاون اقتصادی رئیس جمهور؛
مهمترین چالش های صنعت فولاد خوزستان 
از سوی مدیرعامل فولاد خوزستان تشریح شد

 

مدیرعامل شــرکت فولاد خوزستان در جلســه هم اندیشی مدیران 
شرکت های فولادی استان خوزستان که با حضور دکتر محسن رضایی 
معاون اقتصادی رئیس جمهور برگزار شــد، مهمترین چالش های این 

صنعت را تشریح کرد.
به گزارش خبرنگار روابط عمومی، در این جلســه که شامگاه ۲ خردادماه ۱۴۰۱ 
در سالن کنفرانس مهمانسرای نور شرکت فولاد خوزستان برگزار شد، مدیرعامل 
شــرکت فولاد خوزســتان گفت: صنعت فولاد به عنوان یک صنعت پیشران در 
جمهوری اسلامی ایران اســت. در دنیا در سال ۲۰۲۰ چین با تولید یک هزار و 
۵۳ میلیون تن با سهم ۶۰ درصدی رتبه اول تولید فولاد را داشته و ایران با تولید 
نزدیک به ۲۹ میلیون تن، ســهم ۲ دهم درصدی نسبت به صنعت فولاد در دنیا 

را داشته است.
وی ادامه داد: جایگاه ایران به برکت انقلاب اسلامی از ۸/۱ میلیون تن در قبل از 
انقلاب به عدد نزدیک به ۲۹ میلیون تن رســیده و در حال حاضر ظرفیت تولید 
میانی در کشور بالغ بر ۴۰ میلیون تن است که به واسطه این ظرفیت، کشور ایران 

رتبه دهم تولید کننده فولاد در دنیا را داراست.
ابراهیمی با مقایسه روند تولید فولاد ایران با تولید فولاد جهان افزود: در ۱۰ سال 
گذشته وضعیت رشد فولاد در دنیا عدد معادل ۲ درصد بوده،  در حالی که در ایران 
یک رشد ۱۰ درصدی را داشته و این نشان می دهد که اقدامات خیلی خوبی را در 

این حوزه برای ایجاد ظرفیت ایجاد شده است.
ادامه مطلب در صفحه 2

نخستین رویداد بین المللی 
خصوصی سازی در اقتصاد 

ایران برگزار شد

نخســتین رویــداد بیــن المللی 
خصوصی ســازی در اقتصاد ایران از 
روز شــنبه ۳۱ اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ 
به مدت سه روز در مرکز همایش های 

سالن اجلاس سران برگزار شد.
به گزارش خبرنــگار روابط عمومی، این 
همایش با حضور ســران سه قوه، روسای 
اتاق ها و وزرا،  نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی، علی اصغر مشهدی زاده معاون 
مالی و اقتصادی و غلامرضا فروغی نیا مدیر 
روابط عمومی شــرکت فولاد خوزستان 
و میهمانانی از کشورهای آمریکا، برزیل، 

لهستان و دیگر کشور ها انجام شد.
هدف از برگزاری این همایش، شناسایی 
چالش های واگذاری ها جهت تهیه ســند 
جامع خصوصی ســازی است که می تواند 
به بهبود کیفیت دارایی های تجاری دولت 

بیانجامد.
رئیس جمهور در این مراســم با تاکید بر 
لزوم بازنگری دقیق، منصفانه و نقادانه به 
روند خصوصی سازی از گذشته تاکنون و 
ارزیابی ساختارها و رفتارها در این زمینه 
افزود: بازنگری گذشــته امــری اجتناب 

ناپذیر است.
ادامه مطلب در صفحه 2

به همت واحد ارتباطات منطقه ای 
و امور اجتماعی فولاد خوزستان 

انجام شد؛
عملیات تسطیح و راه سازی 

منطقه مهدیس اهواز

راه سازی منطقه  و  عملیات تسطیح 
مهدیــس اهــواز به همــت واحد 
ارتباطات منطقه ای و امور اجتماعی 

فولاد خوزستان انجام شد.
به گزارش خبرنگار روابط عمومی فولاد 
خوزستان، به دنبال گزارش های مردمی 
و درخواست های متعدد مبنی بر وجود 
مشکلات در تردد اهالی کوی جانبازان 
منطقه مهدیس اهواز و در راستای عمل 
عملیات  اجتماعی،  مســئولیت های  به 
تســطیح و راه ســازی معابر منطقه از 
ســوی واحــد ارتباطــات منطقه ای و 
امــور اجتماعی و با همــکاری مدیریت 
ماشــین آلات صنعتی و واحد بهسازی 
محیط و فضای ســبز فولاد خوزستان 

انجام شد.
گفتنی اســت، امکان تردد در مسیر یاد 
شده، در هنگام بارندگی به سختی انجام 
می شــد و با دستور دکتر علیرضا مخبر 
دزفولــی قائم مقام مدیرعامــل در امور 
ستادی و مســئولیت های اجتماعی، با 
اعزام ماشین آلات سنگین و سرباره ویژه 
راه ســازی در کوتاه ترین زمان،  جاده 
اصلی به طول یک کیلومتر تســطیح و 

آماده ی بهره برداری گردید.
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»  توجه به استعدادهای 
داخلی  توان  و  بومی 
با رویکرد عزم ملی و 
مدیریت جهادی بوده 

است «

شعار سال ۱۴۰۱ گروه فولاد خوزستان:
تکمیل زنجیره ارزش و تولید پایدار با تمرکز بر اجرای طرح های 
توسعه، ایمنی، بهینه سازی مصارف انرژی، محیط زیست

 و بهداشت محیط کار و ارتقای جایگاه سرمایه های انسانی

ضایعه دردناک حادثه فرو ریختن ساختمان متروپل را به مردم شریف 
آبادان و خانواده های جان باختگان  تسلیت عرض می نماییم

روابط عمومی شرکت فولاد خوزستان 



معاون  رضایــی  محســن  دکتر 
در جلسه  رئیس جمهور  اقتصادی 
هم اندیشــی مدیران شرکت های 
فولادی استان خوزستان بر شتاب 

در عرصه صنعت سازی تاکید کرد.
به گزارش خبرنگار روابط عمومی، جلسه 
هم اندیشی مدیران شرکت های فولادی 
استان خوزستان با حضور دکتر محسن 
رضایی معاون اقتصادی رئیس جمهور، 
رضا فتوحی معاون اقتصادی اســتاندار 
رئیس  نظری  امیرحســین  خوزستان، 
سازمان صمت خوزستان، رضا طاهری 
رئیس هیــات مدیره، امیــن ابراهیمی 
مدیرعامــل و جمعــی مدیــران عامل 
شرکت های فولادی استان و مسئولان 

شرکت فولاد خوزستان برگزار شد. 
معاون اقتصــادی رئیس جمهور در این 
نشست گفت: دولت برنامه های مختلفی 
در زمینه تحول در اقتصاد دارد که یکی 
از این تحولات این است که صنایع ایران 
ساماندهی شوند و ما از کارخانه داری به 

صنعت سازی روی بیاوریم.
دکتر رضایی افزود: یکی از تعابیر غلطی 
که در صنعت وجود دارد این اســت که 

صنعت را معادل کارخانه داری و کارخانه 
سازی می دانند که این امر کاملا اشتباه 

است.
 وی ادامــه داد: صنعــت یک منظومه 
از فعالیت های به هم پیوســته اســت 
که زنجیــره ارزش در آن فعالیت کامل 
می کند. لیکن در ایران هیچگاه ما به این 
سطح از پیشرفت و دانایی نرسیدیم و لذا 
کارخانجات مختلفی در کشور به صورت 
پراکنده دایر شــد. نمونه اش در همین 
خوزستان است که فولادسازی دارد اما 

صنعت فولاد در آن وجود ندارد. 
دکتر رضایی افزود: در کشور باید صنعت 
سازی کنیم صنعت پتروشیمی نداریم 
ولی کارخانه های بسیار زیاد پتروشیمی 
داریــم عملاً مــا پتروشــیمی را داریم 
خام فروشی می کنیم. زمانی که صنعت 
ایجاد شود دیگر خام فروشی وجود ندارد. 
مــا می خواهیم در خوزســتان صنعت 
فولاد را راه اندازی کنیم تا ثروت آفرین 
باشد؛ برای تحقق این امر باید حلقه های 

مفقودی شناسایی شوند. 
معاون اقتصادی رئیــس جمهور اظهار 
داشت: کارخانه داری تولید ثروت نمی 

کند و مــا الان به جایی رســیدیم که 
این جهــش را باید انجام دهیم یعنی از 
کارخانه داری به ســمت صنعت سازی 
برویم. برخی از صنایع بسیار پراکنده اند 
برای مثال ده تا اســتان باید با همدیگر 
مرتبط شوند تا آن صنعت شکل بگیرد 
ولی در خوزســتان ما هــم می توانیم 
صنعت پتروشــیمی و هم صنعت فولاد 
را بــه وجود بیاوریم یعنی صنعت فولاد 
و پتروشــیمی در خوزستان قابل برنامه 

ریزی هستند.
وی گفت: بنشینید فکر کنید و حتی اگر 
لازم شــد یک هلدینگ فولاد به وجود 
بیاورید که وظیفه اش تاسیس صنعت 
فولاد خوزســتان باشــد. این هلدینگ 
که از همه شــما شکل می گیرد کمک 
کند تا صنعت فولاد را بتوانیم کامل به 
وجود بیاوریم. اگر بخش خصوصی هم 
باشد اشکالی ندارد، بخش دولتی و نیمه 
دولتی اشکالی ندارد ولی همه با هم دیگر 

صنعت فولاد را به وجود بیاوریم. 
رضایی ادامه داد: وقتی صنعت شــکل 
بگیرد قاعدتاً در قیمت گذاری و صادرات 
و تولید و واردات صاحب نظر می شوید 

و چــون بخش مهمــی از تولید ثروت 
در کشــور را برعهده دارید اقتدار ایجاد 

خواهد شد. 
معاون اقتصادی رئیس جمهور در پایان 
گفت: صنعت سازی قدرت تاثیرگذاری 
در اقتصاد را شکل می دهد ما باید از 
حالت جزیره های کوچک بیرون بیایم 
و صنعت ســازی را بــه عنوان یکی از 
خط مشــی ها و سیاســت های خود 

مدنظر قرار دهیم.
گزارش خبرنگار ما حاکی اســت، این 
جلســه، شامگاه دوشــنبه ۲ خردادماه 
۱۴۰۱ در سالن کنفرانس مهمانسرای 

نور شرکت فولاد خوزستان برگزار شد.
گفتنی اســت ، در این نشست مدیران 
شرکت های  فولادی استان خوزستان 
به بیان پیشنهادات، مشکلات و راهکارها 

پرداختند.

کارکنان و امکانــات گروه فولاد 
امدادرسانی در  پایان  تا  خوزستان 
محل حادثــه متروپل آبادان باقی 

می مانند.
شــرکت  مدیرعامل  دادرس  ابراهیــم 
ایده پــردازان صنعت فولاد کــه از روز 

حادثه ریزش ساختمان متروپل آبادان 
در محل حضــور دارد، در گفت و گو با 
خبرنگار روابط عمومی فولاد خوزستان 
اظهار داشــت: از ساعات ابتدایی حادثه 
و با دستور مســتقیم مدیرعامل فولاد 
خوزســتان بــا کارکنــان متخصص و 

ماشین آلات سنگین شامل لودر و چنگ 
در محل حاضر شدیم. با توجه به شرایط 
فوق العــاده و احتمال تشــدید بحران، 
با هماهنگی گــروه های امداد و نجات، 
نسبت به جداســازی سازه های فلزی و 

دور نمودن از محل اقدام شد. 

دادرس در ادامه گفت: تا عادی شــدن 
شــرایط و اعــلام پایان امداد رســانی 
بــه صورت شــبانه روزی در محل باقی 
می مانیم. سرعت، دقت، حفظ آرامش و 
ایجاد شرایط ایمنی، به تسریع در امداد 
رسانی و آوار برداری کمک شایانی می کند.  
مدیرعامل شرکت ایده پردازان صنعت فولاد 
از حضور در جلسه ی تخصصی مشترک به 
ریاست وزیر کشور خبر داد و افزود: با توجه 
به شرایط ســازه موجود )آسیب دیدگی 
شدید، خمیدگی و شکستگی ستون ها( 
و احتمــال ریزش آن، جلســه ی فنی و 
تخصصی با حضور وزیر کشور، مدیر ستاد 
بحران کشور، استاندار خوزستان و جمعی 
از اساتید دانشگاه برگزار شد. شرایط بخش 
باقیمانده سازه به گونه ای است که احتمال 
ریزش طبقــات بالایی وجــود دارد و از 
طرفی طبقات زیرین نیز همجوار و متکی 
به آوارهاست. در چنین شرایطی ایمن 
نمودن سازه از اهمیت ویژه برخوردار است. 
وی در ادامه گفت: تصمیم بر آن شــد 
که با بکارگیری سازه های کمکی و مهار 
سازه موجود، شرایط را برای ادامه ی آوار 

برداری و امدادرسانی مهیا نمود. این کار 
نیاز به تهیه نقشه های مهندسی و اجرای 

دقیق دارد. 
مدیرعامل شرکت ایده پردازان صنعت 
فولاد تاکید داشت: گروه فولاد خوزستان 
در کنار دیگر ارگان ها علاوه بر مشاوره 
مهندســی، امکانات مورد نیاز از جمله 
مصالح و ماشــین آلات ســنگین را در 
اختیار گروه امداد و نجات قرار داده است. 

دادرس از ایجاد مسیر فرعی برای تسریع 
در امدادرســانی گفت و افزود: با گسیل 
ماشین آلات بیشــتر به محل و رعایت 
اصول ایمنی، به دنبال ایجاد مسیر فرعی 
به منظور تسریع در امدادرسانی هستیم. 
از طرفی تامین بخشی از اقلام عملیات 
اجرایی مانند: تجهیــزات فنی )جهت 
برش بتن(، از ســوی ســتاد اجرایی بر 

عهده فولاد خوزستان گذاشته شد. 
مدیرعامل شــرکت ایده پردازان صنعت 
فولاد در پایــان ضمن ابراز همدردی با 
بازماندگان حادثه، اظهار داشت: با تمام 
تــوان و به کارگیری تجهیزات، در کنار 
ســایر گروه های امدادی نسبت به آوار 
برداری و نجات جان افراد زیر آوار تلاش 
می کنیم. امید کــه با درایت و همدلی، 
مسائل مربوط به این حادثه بزودی و به 

صورت موثر حل شود.

معاون اقتصادی رئیس جمهور:

باید به سمت صنعت سازی روی بیاوریم تا قدرت تاثیرگذاری داشته باشیم

مدیرعامل شرکت ایده پردازان صنعت فولاد:

گروه فولاد خوزستان تا پایان امدادرسانی در کنار مردم آبادان حضور دارند
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کسب تندیس طلایی چهارمین جایزه مسئولیت 
اجتماعی و پایداری بنگاه های اقتصادی

تندیس طلایی چهارمین جایزه مسئولیت اجتماعی و پایداری بنگاه های 
اقتصادی )csr( به فولاد خوزستان رسید.

به گزارش خبرنگار روابط عمومی، چهارمین دوره جایزه مســئولیت اجتماعی و 
پایداری بنگاه های اقتصادی، با حضور هفتاد شــرکت و بنگاه بزرگ اقتصادی، 
۳۱ اردیبهشــت مــاه در مرکز همایش های بین المللی صدا و ســیما در تهران 

برگزار شد.
این رویداد در سال »تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین« برای ارج نهادن به کسب 
و کارهای مســئولانه و با حضور مدیران نهادهــای دولتی و خصوصی، نمایندگان 
انجمن هــای علمی و صنفی کشــور، معاونین وزرای صمت و اقتصــاد و دارایی و 

نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی برگزار شد.
در ابتدای همایش مصطفایی دبیر کل جایزه مســئولیت اجتماعی و پایداری، 
اهمیت این رویداد را در معرفی شــرکت های پیشــرو و موفق ایرانی، ترویج و 
توســعه این مفهوم در شــفافیت و پاســخ دهی به مطالبات اجتماعی و زیست 
محیطــی تاکید کرده و اظهار داشــت: این مســیر برای پایداری، اســتفاده از 
انرژی هــای نو، کاهش معضلات اجتماعی و زیســت محیطی در کنار نوآوری و 

کارآفرینی مسئولانه است.
در ادامــه فرح ناز رافع معاون وزیر صمت گفت: شــرکت ها نســبت به جامعه 
و فضایی کــه در آن فعالیت می کنند اگر چه تعاریف »مســئولیت اجتماعی 
شــرکت« متنوع است؛ اما این موضوع که مسئولیت شرکت در کنار سودآوری، 
شــامل تعهدات اجتماعی و زیســت محیطی به ذینفعان مختلف می شود، به 

شکل گسترده ای پذیرفته شده است.
در پایان همایش چهارمین جایزه مســؤلیت اجتماعــی و پایداری بنگاه های 
اقتصادی تندیس طلایی به دکتر علیرضا مخبر دزفولی قائم مقام مدیر عامل در 
امور ستادی و مسئولیت های اجتماعی به نمایندگی از مهندس امین ابراهیمی 

مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان اهدا شد.

نخستین رویداد بین المللی خصوصی سازی در اقتصاد 
ایران برگزار شد

ادامه مطلب از صفحه نخست 
رئیسی توجه به سه اصل مهم افزایش جذب سرمایه گذاری بخش خصوصی داخلی و 
خارجی، افزایش بهره وری و نظارت دقیق را لازمه خصوصی سازی صحیح و تحرک 
بخشیدن به اقتصاد غیر دولتی خواند و تصریح کرد: با توجه به این که دولت نباید 
متصدی باشد، همه صاحبان نظر و اندیشه و دارندگان تجربه در امر خصوصی سازی 
باید وارد میدان شوند تا خصوصی سازی در چارچوب اصل ۴۴ به صورت حقیقی و 

نه صرفا در تغییر شکل، عنوان و نام، اجرا شود.
رئیس جمهور اظهار امیدواری کرد این نشست ها و اقدامات منجر به تدوین و ابلاغ 

روش های نوین شود و رفتارها نیز متناسب با این ماموریت شکل عملی گیرد.
سومین روز نخستین رویداد بین المللی خصوصی سازی در اقتصاد ایران، با حضور 
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی و احســان خاندوزی وزیر امور 

اقتصاد و دارایی در غرفه فولاد خوزستان همراه بود.
بر پایه این گزارش، محمد باقر قالیباف با حضور در ســالن همایش های اجلاس 
سران در نخستین رویداد بین المللی خصوصی سازی در اقتصاد ایران اظهار داشت: 
موضوعی که در کشور کمتر به آن توجه کردیم، توجه به نعمت استقلال، عزت و 
هویت است. در حوزه ی اقتصاد که چالش اصلی ماست، اگر به استقلال و عزت مان 

توجه نشود به خطر خواهیم افتاد. 
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت : باید موضوع خصوصی سازی و مردمی سازی 
را بــدون رانــت، به اهلش واگذار کنیم. اقتصاد ما باید مردمی شــود. شــفافیت، 
هوشمندســازی، مردمی ســازی و نصرت الهی مهم ترین ویژگی های حکمرانی 
هستند. تمرکز مجلس بر رفع و خنثی سازی اثرات تحریم است. شاهراه خنثی سازی 

تحریم ها، خصوصی سازی و مردمی سازی اقتصاد است.
وی در ادامه از غرفه شرکت های حاضر در سالن  نمایشگاه بازدید کرد و از نزدیک 
در جریان دستاوردها، تولیدات و پروژه های در حال اجرای این شرکت ها قرار گرفت.

گزارش خبرنگار ما حاکی اســت، دکتر محمد باقر قالیباف رییس مجلس شورای 
اسلامی به همراه دکتر احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی و دکتر قربان 
زاده رئیس سازمان خصوصی سازی کشور با حضور در غرفه شرکت فولاد خوزستان 
با غلامرضا فروغی نیا مدیر روابط عمومی گفت و گو کرد و پس از استماع پیشنهادات، 

دستاوردها و عملکرد این شرکت، از اقدامات به عمل آمده قدردانی نمود.
گفتنی اســت، نخستین رویداد بین المللی خصوصی سازی در اقتصاد ایران که با 
استقبال و حضور فعال شرکت ها همراه بود، از روز شنبه ۳۱ اردیبهشت ماه در مرکز 
همایش های سالن اجلاس ســران آغاز و روز سه شنبه ۳ خردادماه ۱۴۰۱ خاتمه 
یافت.شرکت فولاد خوزستان در این همایش و نمایشگاه در کنار دیگر شرکت های 
بزرگ صنایع معدنی حضور فعال داشت . همچنین شرکت های در حوزه نفت، نیرو، 
پتروشــیمی، بانک و بیمه، کشاورزی، صنعت، صنایع معدنی و راه و شهرسازی در 
این رویداد با برپایی غرفه در نمایشگاه به تشریح تجربیات و اقدامات خود پرداختند.

با حضور معاون اقتصادی رئیس جمهور؛

مهمترین چالش های صنعت فولاد خوزستان  از سوی مدیرعامل فولاد خوزستان تشریح شد

ادامه مطلب از صفحه نخست 
وی بیان داشت: در مجموع ۴۰ میلیون 
تن ظرفیت قابل تولید در کشــور برای 
صنعت فولاد در افق ۱۴۰۴ تعریف شده 
و قرار است ظرفیت تولید به ۵۵ میلیون 
تن برســد که با توجه بــه پیش بینی 
جمعیت ۹۰ میلیونی در سال ۱۴۰۴ و 
مصرف سرانه ۴۰۰ کیلوگرم به ازای هر 
نفر، پیش بینی می شود ۳۶ میلیون تن 
از این ۵۵ میلیون تن در داخل کشــور 
استفاده شود و مابقی آن که حدود ۲۰ 
میلیون تن اســت برای مبحث صادرات 
استفاده شود، که این امر نزدیک به ۱۰ 
میلیارد یورو ارزآوری برای کشــور را به 

دنبال خواهد داشت.
وی با اشاره به محل های اجرای طرح های 
توسعه ای برای صنعت فولاد تصریح کرد: 
اجرای طرح های توسعه فولاد در ناحیه 
جنوبی کشور و نزدیک به آب های آزاد 
پیشنهاد شده و به سبب مزیتی که این 
مناطق برای تولیدات و صادرات بیشتر 

دارند مورد توجه قرار دارند و تاکید نیز بر 
این است که توسعه فولاد باید دریا محور 

باشد نه کویر محور.
ابراهیمــی گریزی بــه وضعیت عرضه 
و تقاضا در افق ۱۴۰۴ داشــت و گفت: 
یکی از چالش هایی که در صنعت فولاد 
مطرح شــده اســت، فاصله بین عرضه 
و تقاضاست. از ســال ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۴ 
ظرفیت نصب شــده فولاد از ۴۵ تا ۵۵ 
میلیون تن پیش بینی می شــود و بر 
اســاس طرح های توسعه و اقداماتی که 
انجام خواهد شــد ما تقریباً دو برابر نیاز 
کشور را در صنعت فولاد تا سال ۱۴۰۴ 

تولید خواهیم کرد. 
 وی افــزود: در ســال ۱۴۰۰ نزدیک به ۴ 
میلیارد و هفتصد و پنجاه میلیون دلار 
در صنعت فولاد ارزآوری داشتیم. مجموعه 
فــولاد خوزســتان به واســطه موقعیت 
استراتژیکی که در استان خوزستان دارد 
توانسته ۱/۴  میلیارد دلار از این ارزآوری را 
به خود اختصاص دهد که نزدیک به ۳ درصد 

کل ارزآوری کشور محسوب می شود. 
ابراهیمی بیان کرد: در استان خوزستان 
و مجموعه فولاد خوزســتان نیروهای 
متخصــص و ماهــری وجــود دارند، 
دسترسی بســیار خوبی به منابع انرژی 
در اســتان وجود دارد و نسبت به سایر 
استان ها دسترسی مناسب تری به آب 
ها داریم. علاوه بر آن ۱۸۰۰ کیلومتر مرز 
آبی و مرزهای خاکــی در همجواری با 
کشورهای مثل عراق برای بحث صادراتی 

وجود دارد.
وی اظهار داشــت: متاسفانه در سنوات 
گذشــته طرح های توســعه ای که در 
صنعت فولاد عمدتاً اتفاق افتاده به این 
صورت بوده که شرکت های معدنی به 
جای اینکه به کارهای اکتشافی بپردازند، 
به تولیــد فولاد روی آورده اند، در حالی 
که طرح های توســعه می بایســتی در 
اســتان خوزســتان متمرکز شود، ولی 
استان های معدنی مثل کرمان، خراسان 
و ... که باید بحث های اکتشافی را دنبال 

کنند به این صنعت روی آورده اند.
ابراهیمی چهار چالــش عمده صنعت 
فولاد را سنگ آهن، عدم توازن زنجیره، 
بحث برق و گاز و عوارض های ســنگین 
صادراتی و مباحث حمل و نقل دانست و 
گفت: ما نزدیک ۱۶۷ میلیون تن سنگ 
معدن نیاز داریم که بر اساس طرح های 
موجود در کشــور و طرح های فعال و 
طرح های جاری نزدیک به ۳۲ میلیون 
تن کسری داریم تا بخواهیم به این هدف 

برسیم.
وی افزود: ما اگر بخواهیم افق ۱۴۰۴ را 
ببینیم ۹۳۶۷ مــگاوات برق نیاز داریم. 
ما آنچــه در صنعت فولاد به عنوان برق 
مصــرف می کنیــم ۶/۹ درصد مصرف 
برق در کشور اســت. به عبارتی تقریباً 
۱۰ درصد؛ ولی بیشتر این خاموشی ها 
و بیشــترین توقفات را در صنعت فولاد 
مشــاهده می کنیم. در ســال گذشته 
معادل ۶ میلیارد دلار فرصت به واسطه 
قطع برق در صنعت فولاد را از دســت 

دادیم.
قطع برق در این صنعت کاهش تولید را 
به دنبال خواهد داشت و واقعاً یک چالش 
بسیار جدی است و متاسفانه اولین جایی 
که برق را قطع می کنند صنعت فولاد 

است. 
انرژی گاز  ابراهیمی درخصوص چالش 
نیز گفت: میزان میانگین رشــد سالیانه 
تولید گاز طی ۱۰ ســال گذشته معادل 
میانگین رشد مصرف بوده و تقریباً ۳/۸ 
درصد است. در صنعت فولاد، گاز نقش 
خوراک را دارد و نه نقش سوخت؛ نقشی 

که کنار دست صنعت تولید است. مزیت 
رقابتی کشور برای تولید فولاد به روش 
کوره های احیا به واسطه داشتن منابع 
غنی گاز است، در حال حاضر این مزیت 
تبدیل به یک چالش بــزرگ برای این 
صنعت شده و عمدتاً صحبت می شود که 

صنعت فولاد گاز زیاد مصرف می کند. 
 وی چالش بعــدی در صنعت فولاد را 
بحث آب دانست و افزود: میزان مصرف 
آب در صنعــت فــولاد ۲/۰ درصد کل 
کشور اســت. وضعیت مصرف در حال 
حاضر حــدود ۲۵۵ میلیون متر مکعب 
آب مصرفــی می باشــد که پیش بینی 
می شــود تا افق ۱۴۰۴ یک رشــد ۱/۱ 

درصد مصرفی را داشته باشیم.
 ابراهیمی تصریح کرد: در حوزه حمل و 
نقل هم در حال حاضر از لحاظ وضعیت 
جاده ای تا افق ۱۴۰۴ مشــکلی نداریم 
ولــی حمل و نقل ریلی مــا با توجه به 
افزایــش قیمت در حــوزه حمل و نقل 
باعث شده که قیمت های تمام شده ما 

بین ۵ تا ۱۰ درصد افزایش پیدا کند. 
مدیرعامل شــرکت فولاد خوزستان در 
پایان گفت: استفاده از مزیت های استان 
خوزستان برای طرح های توسعه، ایجاد 
شــرکت های اکتشــافی و زیرساخت، 
کمک به ادغــام مجموعه های فولادی 
در راســتای یکپارچه ســازی زنجیــره 
ارزش، مدیریت بهتر در کشور به واسطه 
نهادهای دولتی و کاهش محدودیت ها و 
عوارض صادراتی، پیشنهاداتی است که 
امیدواریم جهت رفع مشکلات صنعت 

فولاد پیگیری و دنبال شوند.

خردمندترین مردم کسی است که به عواقب و فرجام کار بیشتر بنگرد

 امام علی )ع( : 



اهداف واقع بینانه، صبوری،  تعیین 
الگو داشــتن، تمرین مســتمر و 
اطمینان بــه مهارت های فردی و 

تلاش برای رسیدن به آن، مواردی 
هســتند که برای دســتیابی به 
قهرمانی و پیروزی های مستمر در 
ورزش می بایســت در نظر داشت. 
ورزش علاوه بر تاثیر بر ســلامت 
جســم، فرد را به ســمت منش 
پهلوانی و جوانمردی سوق می دهد.

در میــان خانــواده ی بــزرگ فــولاد 
زمینه های  در  افتخار  خوزستان کسب 
مختلف: علمی، پژوهشــی و ورزشــی 
همیشــگی اســت. به همین بهانه به 
ســراغ یکی از کارکنان ورزشکار فولاد 
خوزســتان رفتیــم کــه ورزش را از 

خردســالی آغاز کرده و تــا به امروز با 
تلاش و پشــتکار، مدال های رنگارنگ 

قهرمانی را کسب کرده است.

خودتان را معرفی کنید؛ فعالیت های 
ورزشــی خود را از چه زمانی آغاز 

کردید؟
عبدالخالــق نواصــر داور و مربی بین 
المللــی درجــه یک ملی فدراســیون 
کاراته، دارنده کمربند سیاه دان هفت 
و نماینده و رئیس ســبک کیوکوشین 
کاراته UFK در اســتان خوزســتان 
هســتم. فعالیت ورزشــی را از ســال 

۱۳۶۷ زیر نظر استاد حویزاوی و استاد 
عبدالخانی عماره در ســالن  ورزشــی 

سپاه کوت عبدالله شروع نمودم.

تاکنون در چه مســابقاتی شرکت 
کــرده و چه مقام هایی به دســت 

آوردید؟ 
جام  کشــوری  مســابقات  قهرمــان 
ریاست جمهوری ســال ۷۹، قهرمان  
مســابقات کشــوری در وزن آزاد در 
ســال ۱۳۸۳، عضویــت در تیم ملی و 
اعزام به مسابقات جهانی در هند و در 
سال ۱۳۹۰ همراه تیم ملی به مسابقات 

جهانی در اوکراین اعزام شدم.

موفقیت خود را مدیون و مرهون چه 
چیزی می دانید؟ 

موفقیت خود را در ورزش کاراته مدیون 
زحمات خانواده و اساتید و مربیان خودم 

می دانم.

برای آینده خود چه برنامه ای دارید؟ 
تجربه ای که حاصل ســال ها تلاش 
اســت، با کمال میل در اختیار نسل 
جــوان می گذارم و با راه اندازی یک 
تیــم منتخــب و آمــوزش و تلاش 

شبانه روزی، سعی می کنم این تیم 
را راهی لیگ استانی و کشوری کنم.

به نظر شما در خصوص ترویج ورزش 
در جامعه، چــه کارهایی باید انجام 

دهیم؟
یکی از راه های موجود برای داشــتن 
جامعه سالم از نظر روحی و اجتماعی 
ترویج و توســعه ورزش است، باید در 
میان کارکنان شرکت فولاد خوزستان 
ورزش اولویت قرار داده شــود، البته 
ورزش  مدیرعامــل  هــای  حمایــت 
دوست و سایر مســئولان شرکت نیز 
قــوت قلبی برای ورزشــکاران فولاد 

خوزستان است.

نقش والدیــن و مربیان در ترغیب 

فرزندان به ورزش در چه جایگاهی 
قرار دارد؟

نقش والدین در تشویق فرزندان به ورزش 
یک نقش اساسی و مهمی است. در واقع 
حمایت خانواده هــا از فرزندان در جهت 
تشــویق و ترغیب فرزندان بــه ورزش، 

جامعه را به سمت پویایی می برد.

به عنوان سوال پایانی، اگر نکته ای 
مدنظرتان است، بفرمایید.

خیلی از افراد را می شناسیم که تصمیم می 
گیرند از یک روزی شروع به ورزش کنند، 
روزی که معمولا هیچ وقت نمی آید. توصیه 
من به کارکنان شرکت فولاد خوزستان این 
است که ورزش را جزو کارهای روزانه خود 
قرار دهند. در واقع ســلامتی و پویایی هر 

فردی مرهون ورزش است.

تاکید یکی از ورزشکاران فولادی :

تعیین هدف و تلاش برای رسیدن به آن، رمز پیروزی است

شماره   216

سه شنبه  17  خرداد  ماه 1401
7  ذی القعده  1443 
73   ژوئن 2022  

مدیرعامل فولادخوزستان:

با تلاش یکپارچه کارکنان بر مشکلات فائق می آییم

رمز موفقیت در بازارهای رقابتی؛

 نگاه مبتنی بر افزایش تولید ،  بهبود کیفیت و بهره مندی از ظرفیت های دانش بنیان

مهم تریــن چالش هایی که در حال 
حاضر صنعت فولاد ایران با آن روبرو 

است، چیست؟ لطفا توضیح دهید؟
صنعت فــولاد زیرســاخت اصلی دیگر 
صنایع به شمار می آید. توجه به زنجیره 
فولاد و سرمایه گذاری بلندمدت می تواند، 
پشتوانه ی مناســبی برای دیگر صنایع 
باشد.  این صنعت در چند سال اخیر در 
مدار افق برنامه ریزی گام برداشته است. 
اگر نگاهــی گذرا به رشــد تولید فولاد 
در ده ســال گذشته بیندازیم، به خوبی 
دریافت می  کنیم کــه صعنت فولاد در 
افق ۱۴۰۴ یعنی دستیابی به تولید ۵۵ 
میلیون تن و بلکــه هم فراتر حرکت رو 
به رو به رشد داشته است. اما این توازن 
در ســایر موارد دیده نمی شود. مواردی 
که باعث شــده، دستیابی به افق ۱۴۰۴ 
و فراتر از آن با چالش مواجه شــود. در 
سال ۱۴۰۰ محدودیت  های انرژی باعث 
شده، بخشــی از تولید برنامه ریزی شده 
از دست رود. نبود توازن زنجیره صنعت 
و چالش تامین مواد اولیه )سنگ آهن(، 
دسترســی به منابع آبی و انرژی )برق و 
گاز طبیعی(، فراهم نبودن زیرساخت های 
کافی )حمل ونقل ریلی، جاده ای و بندر( 
مواردی هســتند که هرکدام به تنهایی 
می توانند زنجیره تولید فولاد را با تهدید 

مواجه کنند.

برای حل چالش های بزرگ صنعت فولاد 
چه راهکارهایی پیشنهاد می کنید؟

هــر کــدام از چالش هــا راه حل هــای 
جداگانه ای دارند. در حوزه ی سنگ آهن 
می بایســت در ابتدا از صدور مجوزهای 
مازاد بر تــوازن زنجیره فولاد جلوگیری 
شود. چرا که در صورت احداث هر واحد 
جدید فولادی در زنجیره، کسری سنگ 

آهن تشدید خواهد شد. به سمت توسعه 
فعالیت های اکتشــافی و افزایش عمق 
اکتشافات گام برداریم. این کار می تواند با 
تشکیل کنسرسیومی از فولادسازان عمده 
صورت پذیرد. ســرمایه گذاری و خرید 
معادن سنگ آهن در کشورهای آهن خیز 
جهــان و واردات مواد اولیه، می تواند در 
تامین ســنگ آهن موثر باشد. در حوزه 
انرژی توسعه نیروگاه های تجدید پذیر، 
برای صنایع  نیروگاه اختصاصی  احداث 
پرمصرف با تنظیم قرارداد های سه جانبه 
با صنعت، اســتفاده از دیگر انواع انرژی 
مانند انرژی خورشیدی، ایجاد بازار برق 
و تضمیــن تامین برق از ســوی تامین 
کنندگان، اصــلاح الگوی مصری و الزام 
صنایع و کشاورزی به دریافت ایزوهای، 
مدیریت بهتر مصرف گاز در کشــور و 
کاهــش محدودیت هــای صنایع مادر 
همچون فولاد، ایجــاد تفاوت معنادار 
در هزینه گاز مصرفی برای فرآیندهای 
ارزش آفرین و غیــر ارزش آفرین، تنوع 
ســبد تأمین و تولید برق از منابع غیر 
از گاز طبیعــی  مواردی هســتند که 

راهگشا هستند.

شرکت فولاد خوزستان در حال حاضر 
با چه موانع و مشکلاتی روبرو است؟

پیــش روی  چالــش  مهم تریــن 
محدودیت ها برق در تابستانی و گاز در 
زمستان است. سال گذشته نزدیک به 
۶۰۰ هزار تن تولید برنامه ریزی شده ی 
محدودیت های  واســطه ی  به  شرکت 
انرژی از دست رفت. این در حالی است 
کــه تولیدات فولاد خوزســتان با نگاه 
اولویــت تامین داخل  صــادرات محور 
اســت. از طرفی در ســنوات گذشته 
طرح های توســعه ای کــه در صنعت 

فولاد اجرایی شــده، بــه این صورت 
بوده که شــرکت های معدنی به جای 
اینکه به کارهای اکتشــافی بپردازند، 
بــه تولیــد فــولاد روی آورده اند، در 
حالی که طرح های توسعه می بایستی 
در اســتان خوزســتان متمرکز شود، 
ولی اســتان های معدنی مثل کرمان، 
خراســان و... که می بایســت طرح های 
اکتشافاتی را دنبال کنند به تولید روی 
آورده انــد. در ســال ۱۴۰۰ نزدیک به 
چهــار میلیــارد و ۷۵۰ میلیون دلار در 
صنعت فولاد ارزآوری داشتیم. مجموعه 
فولاد خوزســتان به واســطه موقعیت 

راهبردی که در کشور دارد، توانسته ۱/۴ 
میلیارد دلار از ایــن ارزآوری را به خود 
اختصاص دهد که نزدیک به ۳ درصد کل 
ارزآوری کشور محسوب می شود. توسعه 
نباید با نگاه جزیــره ای و بدون توجه به 
زیرســاخت ها  صورت پذیرد. شــرایط 
اقلیمی و جغرافیایی کشــور به گونه ای 
است که طرح های توسعه ای فولادی باید 
در مناقطی باشد که دسترسی به منابع 
انــرژی مانند آب ، برق و گاز را داشــته 
باشند. از طرفی نزدیکی به مرزها و وجود 
بنادر هزینه  های حمل و نقل و صادرات را 
به میزان قابل توجه ای کاهش می دهد. 

 نظر شــما در مورد مصوبه عوارض 
چه  مصوبه  این  چیست؟  صادراتی 
تاثیری بر عملکرد شرکت ها و بازار 

فولاد داشته است؟
 بهانــه ای کــه برای وضــع عوارض 
صادراتی اعلام شــده اســت، تثبیت 
قیمت هــای داخلــی اســت، این در 
حالیست که صادرات کشور مازاد نیاز 
داخل اســت. از دولت انتظار می رود 
برای کمک بــه صنایع و رونق تولید 
بــه دنبال راکارهای عملیاتی باشــد. 
واسطه ی  به  به عبارت دیگر دولت ها 
وظیفــه ذاتی باید نقش تســهیل گر 
را بــر عهده بگیرند. ابــلاغ یکباره ی 
که  خلق الســاعه  دســتور العمل های 
بعضــا بدون در نظر گرفتن شــرایط 
حاکم بر بازار وضع شــده اند، نه تنها 
به ثبــات در بــازرا و کاهش قیمت 
منجر نمی شــود، بلکه به رکورد بازار 
داخلی و از دســت رفتــن بازارهای 

می شود. بین المللی 
اوکراین  کــه جنــگ  در شــرایطی 
شــرایطی را بــه وجــود آورده کــه 
بتواند،  کشــور  فولاد  تولیدکنندگان 
بخشــی از کمبــود عرضــه ی فولاد 
جهــان را با صادرات بیشــتر جبران 
کنند، وضــع عــوارض صادراتی، نه 
تنها ایــن فرصــت را تهدید می کند 
را هم  فعلی صــادرات  بلکه میــزان 
تحت شــعاع قرار می دهــد. از طرفی 
بخشــی از درآمدهای ارزی ناشی از 
صادرات صــرف واردات مواد اولیه و 
تجهیــزات تولیدکنندگان می شــود. 
بدان  صــادرات  بــر  عــوارض  وضع 
معنا ســات که صادرکنندگان فولاد 
پرداخــت کنند، هم  مالیت  باید  هم 

عوارض صادراتی. 

به زودی شــرکت های فــولادی با 
مواجه خواهند  برق  کمبود  مشکل 
شد. نظر شــما در مورد قطع برق 
صنایع فولاد چیست و چه راهکاری 
را برای به حداقل رســیدن تبعات 

کمبود برق، پیشنهاد می کنید؟
حداکثر نیاز مصرف اصلاح شده همزمان 
کشور )پیک( در سال ۱۳۹۹حدود  ۵۵ 
هزار مــگاوات بوده اســت. پیش بینی 
می شــود این عدد در ســال ۱۴۰۴به 
حدود ۶۶ هزارمگاوات افزایش یابد. به 
منظور تحقق چشم انداز بیست ساله در 
افق ۱۴۰۴بــرای تولید ۵۵ میلیون تن 
فولاد خام، ســالانه بالغ بر ۴۶ میلیون 
کیلو وات ســاعت برق نیاز اســت که 
حدود  ۱.۳۷ برابــر مقدار مصری برق 
فعلی فولاد که سالانه ۳۳۵۴۵ میلیون 
کیلو وات ســاعت است. احداث نیروگاه 
اختصاصــی برای صنایــع پرمصرف با 
تنظیم قراردادهای سه جانبه با صنعت 
استفاده از دیگر انواع انرژی مانند انرژی 
خورشــیدی، ایجاد بازار برق و تضمین 
تامیــن برق از ســوی تامین کنندگان، 
اصــلاح الگوی مصرف و الــزام صنایع و 
کشــاورزی به دریافت ایزوهــای انرژی، 
تنوع ســبد تامین برق از مسیرهایی به 
جز گاز طبیعی، احیا نیروگاه های قدیمی 
و به روز رســانی تجهیزات، می توانند در 
جلوگیری از اعمال محدودیت های برق 
موثر باشند. از طرفی باید در برنامه ریزی 
خاموشی های برق سایر صنایع نیز در نظر 

گرفته شوند.

برنامه شرکت فولاد خوزستان برای 
سال ۱۴۰۱ در حوزه تولید و توسعه 

را شرح دهید؟
از ابتــدای ســال ۹۶ فــاز چهــارم 

توســعه ظرفیت تا افق ۱۴۰۴ گروه 
فولاد خوزســتان برای دســتیابی به 
ظرفیــت ۱۳.۶ میلیون تن پایدار در 
کل زنجیــره ارزش فولاد از ســنگ 
برنامه ریزی شــده  نهایی  تا محصول 
و در حال اجراســت. در حال حاضر 
ظرفیت فعال ایجاد شــده بالغ بر ۳.۸ 

است. میلیون تن 
برنامــه عملیاتــی ســبد طرح هــا و 
فولاد  شــرکت  توســعه  پروژه هــای 
خوزســتان در ســال ۱۴۰۰ به عنوان 
پنجمیــن برنامه عملیاتــی مبتنی بر 
طرح جامع فاز چهارم توسعه ظرفیت 
خوزســتان  فولاد  زیســت محیطی  و 
مشتمل بر ۱۳۲ پروژه با سرمایه گذاری 
۱۷ هزار میلیارد تومانی تدوین شده که 
در آن پروژه هــای بزرگی چون پروژه 
احداث مگا مدول زمزم ۳ با مشخصات 
منحصر به فرد خود در ســطح کشــور 
و نیــز پــروژه احداث پکیج ماشــین 
ریخته گری اســلب عریــض که نقش 
مهمی در توســعه بازار هــدف فولاد 
خوزســتان خواهد داشت تعریف شده 
و در حــال پیگیری و اجرا هســتند و 
همچنین ســایر پروژه های زیر ساختی 
چون احداث کارخانه اکسیژن ۴، خط 
و پســت ۴۰۰ کیلو ولت، نیروگاه ۵۲۰ 
مگاواتــی برق و... در دســتور کار قرار 
گرفته اند و طبق برنامه های زمان بندی 

مربوطه در حال پیگیری و اجراست.
برنامه عملیاتی ســبد طــرح و پروژه 
شــرکت فــولاد خوزســتان شــامل 
پروژه هایی در چهار طرح اصلی پایداری 
تولید، افزایش ظرفیت، بهینه ســازی و 
عمومی پشــتیبانی )زیست محیطی و 
مسئولیت های اجتماعی و ساختمانی( 

تعریف شده اند. 

یک   )Development( توســعه 
اســت  تحولی  و  تغییر  فرآینــد 
که به منظور شــکوفایی و تحقق 
ظرفیت هــای نهفتــه و بالفعــل 
کردن آنها بر اســاس قابلیت ها و 
شایستگی های محوری یک سازمان 
صورت می گیرد. توسعه پایدار ابعاد 
گوناگونی دارد، جنبه های اقتصادی، 
اجتماعی، سیاسی و زیست محیطی 
ابعاد اصلی یک توســعه پایدار به 
اقتصادی  بعُد  در  شــمارمی آیند. 
توسعه، حفظ شالوده های اقتصادی 
سازمان بعنوان یک بنگاه اقتصادی 
مد نظر قرار دارد و در بعُد اجتماعی 
و سیاسی توسعه نیز، عوامل موثر و 
متقابل آن بر فرهنگ و شیوه زندگی 
و مشارکت سیاسی جامعه پیرامونی 
برای رسیدن به یک توسعه پایدار در 

نظر گرفته می شود.

در توســعه پایــدار توجه ویــژه ای به 
جنبه هــا و تاثیرات زیســت محیطی 
آن و در نظر گرفتــن حقوق جامعه و 
نســل های آینده صورت می گیرد. در 
صنعت و به ویژه صنعت فولاد به دلیل 
گســتردگی حوزه فعالیت و اثرگذاری 
آن در اقتصاد، محیط زیست و زندگی 
می بایست  انســانی،  جوامع  اجتماعی 
با توجه به ایــن جنبه ها در طرح های 
توســعه خود بــر مدار توســعه پایدار 
حرکت شود.  شرکت فولاد خوزستان 
با ظرفیت تولید ۳ میلیون و هشــتصد 
هزار تنُ شــمش رتبه دوم تولید فولاد 
کشور را در اختیار دارد. برنامه راهبردی 
شــرکت در ســال ۱۴۱۰ دستیابی به 
تولید ۱۳.۶ میلیون تن و حفظ همین 
جایگاه در صنعت فولاد کشــور است. 
توسعه شرکت فولاد خوزستان با توجه 
به جنبه های توسعه پایدار در چند سال 
اخیر شتاب قابل توجهی گرفته است، 
به همین بهانه و برای اطلاع از جزئیات 
بیشتر پروژه های در دست اجرای فولاد 
با  روابط عمومی  خبرنگار  خوزســتان، 
برنامه ریزی و  میثم شــهنیانی معاون 

اجرای پروژه ها هم کلام شده است. 

در ابتــدا از معرفی معاونت و نحوه 
ارتباط با واحدهای مختلف شرکت 

بگویید؟

از جانب همکاران  در معاونت برنامه ریزی 
و اجرای پروژه ها حضور خوانندگان سلام 
عرض می کنم و امیدوارم اولین ســال از 
قرن جدید توأم با صحت و ســلامتی و 
موفقیت برای همه ی خوبان باشــد و با 
خرسندی و احساس رضایت از روزهایی 
که گذشــت، پرنشاط  و پر توان، گام در 
مســیر بهروزی و موفقیت های بیشــتر 

گذاشته باشید.
آنچه مسلم اســت موفقیت هایی که در 
معاونــت برنامه ریزی و اجــرای پروژه ها 
به دســت آمده اســت در سایه همدلی 
یکایک همکاران و پشتیبانی و کمک های 
بی دریــغ  مجموعه فولاد خوزســتان از 
هیئت مدیره، مدیرعامل، قائم مقام های 
مدیرعامل، معاونت ها، مدیران و ســایر 
مسئولان و کارکنان محقق شده است. لذا 
مراتب سپاس و امتنان خود را از یکایک 

این عزیزان به عمل می آورم.
برنامه ریزی  معاونت  کارکنان  مجموعه 
و اجرای پروژه ها نیک می دانند که هر 
آنچه در حوزه پروژه های توسعه شرکت 
فولاد خوزستان تا به امروز محقق شده 
است تا رسیدن به وضعیتی که شایسته 
نام معظم فولاد خوزستان است، فاصله 
زیــادی دارد، از این رو چشــم امید به 
راهنمایی، هم فکری و همدلی تک تک 
شــما عزیزان برای رفع نواقص، بهبود 
رویه ها و عملکرد ها را داریم. امیدوارم که 

تجربه و دانش شــما یاورمان در گذر از 
تنگناها، چالش ها و مشکلات پیش روی 

باشد.
در بــازار رقابتی امروز رمــز موفقیت و 
پایداری در نگاه توســعه محور، مبتنی 
بر افزایش تولید، بهبــود کیفیت، تنوع 
و گســترش ســبد محصول، استفاده از 
دانــش و تکنیک روز دنیــا، بهره مندی 
از ظرفیت هــای بهبــود دانش بنیان در 
فرآیندها و تولید در کنار بهبود شــرایط 
زیست محیطی و بهره وری است. رسیدن 
به ایــن مقاصد نیازمنــد برنامه ریزی و 
ایجاد زیرساخت های مورد نیاز حرکت و 
پیشروی در مسیر مطلوب و رو به مقصود 

و رسیدن به توسعه پایدار است. 

معاونــت  فعالیت هــای  عمــده 
برنامه ریزی و اجرای پروژه ها در چه 

زمینه هایی خلاصه می شود؟
در ســالی که گذشت با اقبال و حمایت 
ارکان مهم ســازمان اجــرای پروژه های 
توسعه مورد توجه ویژه ی شرکت فولاد 
خوزستان واقع شد و  معاونت برنامه ریزی 
و اجرای پروژه ها به عنوان بازوی اصلی در 
این فرآیند عمدتا در چهار زمینه ، فعالیت 
هایی را در دســتور کار خــود قرار داد و 
به لطــف خداوند متعال توفیق هایی نیز 

حاصل  شد.
* اصــلاح ســاختار ســازمانی و ایجاد 

زیرساخت لازم جهت بهبود عملکرد و رفع 
نواقص در مدیریت و اجرای کیفی پروژه ها

* تمرکز بر پروژه های جاری و اقدام برای 
رفع موانع، جبران و کاهش برنامه محور 

تاخیرات پروژه ها
* ایجاد زمینه ی مناسب برای مدیریت 

هزینه، زمان و کیفیت پروژه های جدید
* اجرایی نمودن پروژه های راکد و مورد 

نیاز شرکت
* تامیــن کمبودهای فنــی و تجربی 
معاونت با بهره منــدی از توانمندی های 

درون سازمانی
* اصلاح و بهبود فرآیندهای کار مرتبط 

با اجرای پروژه ها
میــزان ســرمایه گذاری در پروژه های 
اجرایی )دارای قرارداد( در سال ۱۴۰۰ 
جهش چهار برابری را شاهد بوده است، 
و از ۵۲ پروژه اجرایی با مبلغ  سه هزار 
و ۲۰۰ میلیارد تومان در فروردین ماه 
۱۳۹۹ بــه تعداد  ۹۵ پــروژه با مبلغ 
۱۲ هــزار و ۳۰۰ میلیــارد تومان در 
پایان اســفندماه ۱۴۰۰ رســیده ایم و 
پیش بینی می شود در صورت برگزاری 
به موقع مناقصات تا پایان سال جاری 
به تعــداد بالغ بر ۱۴۵ پــروژه اجرایی 
دارای قرارداد با مبلغ ســرمایه گذاری 
بالغ بر ۲۴ هزار میلیارد تومان برسیم. 
این جهش در توسعه و سرمایه گذاری 
انجام شــده و افزایش بی سابقه حجم 

پروژه های اجرایی در ســطح شرکت، 
در حالــی اتفــاق افتاده اســت که با 
برنامه ریــزی و اقدامات انجام شــده، 
برنامه های  در  انحراف  کاهش  شــاهد 
اجرایی پروژه ها و ایجاد روند کاهشی 
در آن بوده ایــم و با اســتمرار و بهبود 
برنامه های جبران عقب افتادگی، شاهد 

رفع کامل این انحراف خواهیم بود.
ایمان راسخ داریم که انحراف از برنامه ی 
اجرایی پــروژه ها زیبنــده ی نام فولاد 
خوزستان نیســت و به یاری خداوند و 
حمایــت همکاران، کمر بــه رفع کامل 
انحراف در تمامی پروژه ها بسته ایم و به 

زودی این هدف مهم محقق می شود.

در سال گذشــته چند ابر پروژه به 
منظور افزایش ظرفیت تولید شمش 
و پایداری تولید آغاز شده است، به 
صورت اجمالی در مورد نحوه ی اجرا 

و پیشرفت پروژه ها توضیح دهید؟
در ســال ۱۴۰۰ فرآیند اجرای ســه 
پــروژه ی عظیم احداث نیــروگاه برق 
، اســلب عریض و اکســیژن ۴  که از 
پروژه های ضــروری، بزرگ و بر زمین 
مانده در چندین سال گذشته شرکت 
فولاد خوزستان بودند، کلید خورد و با 
ایجاد ساختار سازمانی مورد نیاز، قدم 
در مسیر اجرای این حجم بی سابقه از 
پروژه های توسعه ای شرکت گذاشته ایم.

در حــال حاضــر  قرارداد مــگا پروژه 
اســلب عریض به روش EPC&F که 
یک مجموعه کامل متالورژی ثانویه و 
ریخته گری فولادهای کیفی و با ارزش 
 VOD LF۵افزوده بیشتر است و  شامل
و یک ماشــین ریختــه گری تک خط 
اســلب عریض با تمامی یوتیلیتی های 
مورد نیاز در حال اجرا اســت. مراحل 
طراحی مهندســی پایه و تفصیلی این 
مگا پــروژه در حــال اتمام بــوده و به 
مــوازات طراحی و مهندســی آن نیز 
عملیات رفع معارضین زمین پروژه در 
حال انجام است. در پروژه اکسیژن شماره 
۴ به روش EPC نیز شــرایط پیشرفت 
کار  به همین صورت است و به موازات 
تکمیل فرآیند طراحی و مهندسی پروژه 
فعالیت های اجرایی نیز آغاز شده است. 
در مــورد پروژه احــداث نیروگاه ۵۲۰ 
مگاواتــی برق نیز قــرارداد آن به روش 
BOT نهایی شــده و بــزودی عملیات 

طراحی و اجرایی آن آغاز می شود.
امیدواریم با بهره برداری از این پروژه ها، 
گامی بلند در توسعه شرکت، پایداری 
تولید و بهبود ســبد محصول با ارزش 
افزوده بیشتر  برداشته شود و بخشی از 
طرح جامع توسعه گروه فولادخوزستان 
و چشم انداز رسیدن به ظرفیت تولید 
پایدار ۱۳.۶میلیون تن در افق ۱۴۱۰ را 

محقق نمائیم.

میثم شهنیانی
معاون برنامه ریزی و  اجرا ی پروژه ها 

ســال ۱۴۰۰ با همه فراز و نشــیب هایش به پایان رسید و 
مجموعه فولاد خوزستان با تلاش کارکنان توانست علیرغم 
محدودیت های پیش رو موفقیت هایی را کســب نماید؛ در 
ســال جاری نیز این مجموعه اهداف برنامه ریزی شده ای 
را جهت رســیدن به نتیجه دنبال می کند. برای آشــنایی 
بیشــتر با چالش های پیش رو و همچنیــن اهداف فولاد 
خوزستان در ســال ۱۴۰۱ گفت و گویی با امین ابراهیمی 
مدیرعامل فولاد خوزستان داشته ایم که در ادامه می خوانید



افتخاری دیگر برای فولاد خوزستان رقم خورد؛

صعود فولاد مردان به دو قله زلیخا و بلقیس 
 بام استان های کردستان و زنجان

فولادمردان به دو قله زلیخا و بلقیس ، بام استان های کردستان و زنجان 
صعود کردند.

به گزارش خبرنگار روابط عمومی ، جمعی از کارکنان شرکت فولاد خوزستان 
چهارم خرداد ماه ۱۴۰۱ به قله زلیخا و قله بلقیس در استان کردستان و زنجان 

صعود کردند.
ســید امیر عارف زاده و ســید علی موســوی بیدلی از واحد کولر شاپ، کورش 
اسماعیل وندی و مهراب حاجی پور از واحد آتش نشانی و جعفر مهدیان از واحد 

فولاد سازی گروه صعود کننده را تشکیل داده بودند.
گزارش خبرنگار ما حاکی اســت، فولاد مردان شرکت فولاد خوزستان به قله 
زلیخا بام اســتان کردستان صعود کردند . این گروه دو روز بعد نیز با قدم های 

استوار توانستند قله ۳۳۱۵ متری بلقیس بام استان زنجان را فتح کنند.
گفتنی است، قله زلیخا معروف به چهل چشمه به ارتفاع ۳۱۹۷ متر بلندترین 
قله استان کردســتان است. از طرفی کوه زیبای بلقیس به عنوان قله استان 

زنجان شناخته شده است.

واحد امور منازل متولی انجام تمامی 
تعمیرات برقی، خطوط اصلی آب و 
فاضلاب، شبکه برق، گاز، آب خام، 
موتورخانه های  کاتدیک  حفاظت 
استخر یک و اســتخر دو شامل: 
بویلرها و تمامی پمپ های صنعتی و 
موتورخانه آب شرب و  5 موتورخانه 
و  فاضلاب ســطح شهرک  اصلی 
تمامی  انجام  متولــی  مجموع  در 
تاسیساتی  و  ساختمانی  تعمیرات 
شــامل: ۴2۰ واحــد آپارتمانی و 
ویلایی، ساختمان اداری و مدارس، 
مهد کودک، درمانگاه، تربیت بدنی، 
مخابرات، امور فرهنگی، محوطه ها 
میادین،  پارکینگ ها،  خیابان ها،  و 
رستوران و مهمانسرای کوثر و نور 
اماکن دویســت دستگاه  و دیگر 
است. از این رو با محمود نقیه رئیس 
گفتگو  به  مستغلات  و  منازل  امور 

نشستیم.

لطفاً بــا معرفی خود از ســوابق 
تحصیلی و شغلی برای ما توضیح 

دهید.
محمــود نقیه متولد ســال ۱۳۵۳ در 
اهواز هســتم. فارغ التحصیل رشــته 
مهندســی عمران و افتخــار دارم که 
از ســال ۸۳ در خدمت شرکت بزرگ 
فولاد خوزستان هســتم. از سال ۸۴ 
تا ســال ۹۵ بعنوان مسئول دفتر فنی 
واحــد نت ســاختمان های اداری و از 
ســال ۹۵ حدوداً یک ســال بعنوان 
برنامه ریزی و دفتر فنی مدیریت امور 
اجتماعی و خدمات و از اواخر ســال 
۹۵ تاکنون بعنــوان رئیس واحد امور 
منازل و مستغلات مشغول به خدمت 
می باشــم. ســوابق کاری قبــل از به 

خدمــت در آمدن در شــرکت فولاد 
خوزســتان نیز، می توان بــه فعالیت 
در پروژه هایی نظیــر خط انتقال برق 
مارون ۱ به مارون ۶ ، ســد خلف آباد 
رامشیر، شرکت ماشین سازی لرستان، 
پروژه بزرگ ۹۶ واحدی نیروی زمینی 
ارتش، انبار مهمــات حمیدیه، پروژه 
۲۴۰ واحدی پیش ســاخته پردیس و 
پروژه های مختلف دیگر اشــاره نمایم. 
ضمن اینکه بنده از سال ۱۳۸۲ ناظر 
رسمی سازمان نظام مهندسی استان 
بوده و در حال حاضر دارای پروانه پایه 
یک اشتغال در شاخه ی نظارت  از این 

سازمان می باشم.

هدف از ایجاد واحــد امور منازل 
و مســتغلات در شــرکت فولاد 
خوزســتان چه بوده و چه مزیتی 

برای  مجموعه دارد؟
با توجه به اینکه مجموعه مســکونی 
واحــد  دارای  ۴۲۰  دســتگاه   ۲۰۰
مسکونی آپارتمانی و ویلایی، مدارس، 
مهد کودک، درمانــگاه، تربیت بدنی، 
دریاچه، آبشــار و غیره است. حفظ و 
نگهداری ازچنین مجموعه ای با ارزش، 
هدف اصلی تشکیل واحد امور منازل 
و مســتغلات بوده و به جرات می توان 
گفت که هیچ شرکت تولیدی در کل 
کشــور شهرکی به این تنوع، بزرگی و 
امکانات فراوان از جمله محل سکونت، 
اداری، آموزشــی و ورزشــی، رفاهی، 
تفریحی و غیره و فضای ســبز نیست. 
واحــد امور منازل با هــدف نگهداری 
از ایــن نگین با ارزش شــرکت فولاد 
خوزستان تاســیس و راه اندازی شده 
و متولی حفظ و پیشرفت این شهرک 

است.

در سال ۱۴۰۰ چه اقداماتی در جهت 
خدمات بهتر به کارکنان انجام شد؟

طراحی، ساخت و بهره برداری از زیباترین 
و بلندترین آبشار مصنوعی شبه طبیعی 
در کشور، بازسازی و نوسازی در درمانگاه 
خانواده شامل: دندانپزشکی، محوطه نما، 
رادیولوژی، آزمایشگاه، ساخت و تفکیک 
اتاق CPR و غیره، بازسازی و نوسازی و 
ایجاد تغییرات در ساختمان پاسگاه قدیم 
ســه راه سیصد دستگاه و تحویل آن به 
یگان حفاظتی ذوالفقار، ادامه تعمیرات 
اساسی واحدهای مسکونی خالی و ثبت 
رکورد تعمیر و واگــذاری بیش از ۲۳۰ 
واحد ویلایی و آپارتمانی در چهار سال 
به متقاضیان واجد شــرایط، تکمیل و 
تعمیر ســه واحد ویلای مهمانســرای 
نور، تخریب جکوزی قدیمی و معیوب 
اســتخر کوثر یــک و طراحی و احداث 
جکوزی جدید، ایجاد تغییرات اساسی 
در موتورخانه های آب شرب، فاضلاب، 
آب خام و موتورخانه آب مهمانســرای 
کوثر و تجهیزات و بویلرها و دیگ های 
آب گرم استخر کوثر یک و مهمانسرای 
کوثر و پمپ های استخر کوثر ۲، انجام 
بیش از ۸۵۰۰ حکم کار ســاختمانی، 
تاسیساتی، برقی و مکانیکی برای منازل 
و اماکن و ادارات ۲۰۰ دســتگاه، تامین 
نور زمین های فوتبال شامل زمین شماره 
۱ و ۲ تربیت بدنی و پیســت دوچرخه 
سواری )دکل ۱۸ متری( و سایر اماکن، 
ضدعفونی و گندزدایی همه روزه اماکن 
عمومی شامل: بازارچه، وسایل بازی، عابر 
بانک ها و سایر مناطق درجهت مبارزه با 
ویروس کرونا، محوطه سازی و تعمیرات 
و ایجاد تغییرات اساسی پارک محله ایی 
در شــهرک، همکاری با واحدهای امور 
فرهنگی و ستاد اقامه نماز جهت انجام 

مراســمات در سطح شــهرک در ایام 
مختلف شامل: جشن ها، سوگواری ها و 
سایر مراسمات )تامین برق، روشنایی، 
نظافت و خدمات(، ســاخت و تجهیز و 
بهره برداری از لیفت های جدید فاضلاب 
شــهرک که قبلا بدلیل عدم وجود این 
لیفت ها شــاهد آب گرفتگــی منازل، 
تعاونی مصــرف و مهمانســرای کوثر 
می شد و هرساله خسارات زیادی بوجود 
می آمد، ســاخت حداقل ۱۰۰ چشمه 
پارکینگ در محوطه بازارچه و تربیت 
بدنــی و تقویت ســازه پارکینگ های 
موجود، تعویض سیســتم روشــنایی 
خیابان های شهرک و میادین ورزشی 
از چراغ های پرمصرف به چراغ های کم 
مصــرف LED  و جمع آوری پایه های 
فرسوده و نصب پایه های ۹ و۱۲متری 
خیابانی و بیــش از هزار عدد چراغ و 
پروژکتــور جدید و کم مصرف، تامین 
سطح  پارکینگ های  تمام  روشــنایی 
شــهرک و منازل آپارتمانی و ویلایی 
همراه بــا پیلوت آپارتمان ها، همه این 
موارد بخشــی از فعالیت های واحد در 

سال ۱۴۰۰ می باشد.

چــه برنامه هایــی در آینده برای 
مجموعه دویست دستگاه دارید؟

عمده فعالیت این واحد در سال جاری، 
احداث پارک و آبشــار دریاچه جدید، 
تعویض و اصلاح جداول و پیاده روها به 
همراه اصلاحات هندسی، تهیه و نصب 
المان های جدید و زیباســازی شهری، 
نورپردازی جدید، تهیه و نصب وسایل 
جدید بازی کودکان و نوجوانان، خرید و 
نصب آلاچیق  و کلبه های جدید و درکنار 
آن احداث جوی های آب مصنوعی شبه 
طبیعی آبنمای موزیکال و تحویل بلوک 

۱۰ از باشــگاه فرهنگی ورزشی فولاد و 
تبدیل آن به ۱۲ واحد مسکونی سه خوابه 
دوبلکس جهت واگــذاری به متقاضیان 

است.

آیا شــیوع کرونــا در روند کاری 
مجموعه شما تاثیری داشت؟

حقیقتاً در شیوع ویروس کرونا فعالیت 
این مجموعه تعطیل نشد و اماکنی مثل 
تربیت بدنی که دچار تعطیلی ناخواسته 
شد، این فرصت را به ما داد که تعمیرات 
اساسی و خوبی با همکاری کارکنان در 

واحد تربیت بدنی انجام بدهیم.
جــا دارد از تک تک اعضــای محترم 
کمیته عالی کرونا کــه با رهنمودهای 
موثرشان در جلوگیری از شیوع ویروس، 
سنگ تمام گذاشــتند، قدردانی نمایم. 
در مجموع کرونا تاثیر منفی روی روند 
کاری واحــد امور منازل و مســتغلات 

نداشته است.

به عنوان سوال پایانی اگر نکته ای 
مدنظرتان است بفرمایید.

در پایان از حمایــت های مدیرعامل و 
سایر مسئولان فولاد خوزستان خصوصا 
مدیر خدمات و امور اجتماعی و همچنین 
همــکاران مجموعه واحــد امور منازل 
آقایان: نوری، دبیری، پاک نژاد، شمایلی، 
رحمانی، آینه دار و سایر عزیزانی که در 
واحد، ما را یاری کردند تا در این مدت 
بتوانیم به چنین اهداف بزرگی دست پیدا 
کنیم، تقدیر و تشکر می نمایم. همچنین 
جا دارد از مدیرعامل شرکت ایده پردازان 
صنعت فولاد و تــک تک کارکنان این 
مجموعه و ســایر شرکت هایی که ما را 
در پیشبرد و رسیدن به اهداف مان یاری 

نمودند، تشکر نمایم. 

فعالیت واحد امور منازل و مستغلات درسال 1400
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نشریه داخلی شرکت فولاد خوزستان

حسن قره باغی منش

جمیله باوی 
انتظار پور عاطف

عارف عبادی
سجاد خراسانی مهدی باوی ، حمید لاهیجی

ولی مهدی پور

 : الهام شیخ میری

مدیر مسئول : غلامرضا فروغی نیا
: شرکت فولاد خوزستان

هر کس به خدا توکل کند، مغلوب نشود و هر کس به خدا توسل جوید، شکست نخورد
امام باقر علیه السلام :

جلسه هم اندیشی تیم رهبری گروه فولاد خوزستان برگزار شد
جلسه هم اندیشی تیم رهبری گروه 
فولاد خوزستان با حضور امین ابراهیمی 
مدیرعامل، رضا طاهری رییس هیات 
مدیره، محمد مهدی مومن زاده عضو 
هیات مدیره، علیرضا مخبر دزفولی و 
محمد نیکوکار قائم مقامان مدیرعامل 
و جمعی از مشاوران، معاونان، مدیران 
فولاد خوزستان  روسای شــرکت  و 
تابعه،  و مدیران عامل شــرکت های 
عصرگاه دوشنبه ۹ خردادماه ۱۴۰۱ در 
این شرکت  فرهنگسرای  طوبی  تالار 

برگزار شد.
در ابتدای جلسه دکتر سراییان عضو هیئت 
علمی دانشــگاه امیرکبیر و مشاور رئیس 
هیــات عامل ایمیــدرو از  تحولات بخش 
تولید از انقلاب اول تا چهارم صنعتی گفت 
و اظهار داشت: موضع نشست هم اندیشی 
امروز، تحــول دیجیتال، انقــلاب چهارم 
صنعتی و هوشمند ســازی شرکت فولاد 
خورســتان انتخاب یا شــرط بقا است. در 
انتخاب چهارم صنعتی به دنبال شناسایی 
چالش و حل مســئله هســتیم. مواردی 
همچون آب، مصرف انرژی، عدم بهره وری 
نیروی انســانی عمده ترین چالش هاست. 
گردش مالی اقتصاد جهان در سال ۲۰۱۹، 
هشتاد و هفت تریلیون دلار بود. انقلاب های 
صنعتی پیشران خلق ثروت در جهان بودند. 
سراییان در ادامه گفت: روندها نشان دهنده 
این اســت که ثــروت ۳۸ درصدی معادن 
و صنعت در اقتصاد جهــان در دراز مدت 
پایدار نیست و رو به کاهش است. جابجایی 
ثروت در ده ســال اخیر نشان می دهد که 
فاصله معناداری میان شرکت های سنتی 
و دیجیتال دیده می شــود. شــرکت های 
دیجیتال با سرعت ثروت آفرینی کردند. دو 
نکته در جابجایی ثروت قابل توجه اســت، 
اولا در کسب و کارهای دیگر می شود تولید 
ثروت کرد و از طرفی ثروت و حفظ جایگاه 

فعلی در خطر است.
عضــو هیئت علمــی دانشــگاه امیرکبیر 
اشــاره ای هم به امواج کارآفرینی و نوآوری 
شــونپیتر داشــت و اظهار داشــت: امواج 
پنج گانه ی نشــان دهنده ایجاد فرصت در 

فناوری های مختلف درگذر زمان اســت. 
این پنج موج نشــان دهنده ایجاد فرصت و 
خلق ثروت است.  متوسط زمانی موج های 
بین پنجاه تا شصت ســال است. در حال 
حاضر  در موج پنجم هستیم و فرصت ورود 
مهیاست. نباید این فرصت را از دست داد. 
تا ده سال آینده چهل درصد کسب و کارها 
از بیــن می رود و هیچ صنعتی از دیجیتال 

شدن مصون نیست.
مشاور رئیس ســازمان ایمیدرو چشم انداز 
دیجیتالی شدن کشور را حرکت از  ۵/۶ به 
۱۰ درصد بیان کرد و در ادامه گفت: اقتصاد 
تولید جهان در حال حاضر  ۲۸ درصد در 
کنار اقتصاد شصت درصدی شرکت های 
خدماتی است. این تغییر شرایط حاوی پیام 
اســت. در انقلاب صنعتی چهارم سهم ۷۵ 
درصدی پردامدها از شرکت های خدماتی 
در روند دیجیتالی اســت. تمام صنایع به 
سمت انقلاب صنعتی چهارم حرکت کردند.

سراییان در پایان گفت: انقلاب های صنعتی 
اساســا در فرآیند تولیــد تاثیرگذار بودند. 
انقلاب اول صنعتی با تولید بخار آغاز شد. 
انقلاب دوم با صنعت برق همراه بود. انقلاب 
سوم با وارد شدن نرم افزار و آی تی به صنایع 
رونمایی شد. ارتباط میان فضای حقیقی و 
فضای مجازی تعریف ساده انقلاب صنعتی 
چهارم اســت. هوشــمندی یعنی حرکت 
از رویکرد منفعل به پیش دســتانه )قدرت 
پیش گویی و پیش دستی(. ورود صنایع به 

انقلاب صنعتی ناگزیر است. 
در ادامــه مولود امیــری رییس تحقیقات 
استراتژیک منابع انسانی گزارش تحلیلی از 
نظرسنجی های معاونت های مختلف فولاد 

خوزستان ارائه نمود.
وی گفــت: نظرســنجی از معاونت هــا و 
بخش هــای مختلــف در شــرکت فولاد 
خوزستان رضایت مندی کارکنان تلاشگر 
و عملکــرد رو به رشــد مجموعــه فولاد 

خوزستان را نشان می دهد.
ســپس بهمن تجلی زاده معاون فروش و 
بازاریابی بــه چهار نکته کلیدی در تعیین 
جهت قیمت کامودیتیها در سه ماهه دوم 
۲۰۲۲ اشاره داشت و اظهار داشت: برقراری 
صلح در اوکراین و نحوه و کاهش محدودیت 
تحریم روســیه، موضوع کرونا در چین و 
اثرات آن بر روی رشد اقتصادی چین، نحوه 
مدیریت تورم توسط فدرال رزرو آمریکا و 
شتاب رشــد بهره دلار توسط این بانک و 
اثر رشد قیمت کامودیتیها و تقاضا و زمان 
عقب نشیتی مشتریان از خرید، چهار مورد 

تاثیر گذار هستند. 
تجلی زاده از رکــورد تاریخی صادرات یک 
و ســه دهم میلیارد دلاری در سال ۱۴۰۰ 
سخن گفت و افزود: از تولید سال گذشته 
فولاد خوزستان،  شــصت درصد به دیگر 
کشورها صادر شد. در سال گذشته، یازده 
مشتری داخلی داشــتیم که از این تعداد 
هفت مشتری درون اســتانی بود. در سال 
گذشــته بیش از دو میلیون تن صادرات 
داشتیم. کوتاه کردن مسافت حمل و نقل و 

انبارش به سوددهی منجر می شود.
در ادامــه رضا طاهری رئیس هیات مدیره 
فولاد خوزســتان ضمن عرض تسلیت به 
خانواده هــای داغدار آبادانــی بابت حادثه 

ریزش ســاختمان متروپل اظهار داشت: 
از همکاران غیرتمند فولاد خوزســتان که 
همواره در  بحران های مختلف پیشــقدم 
هستند، تشکر می کنم. مجموعه مدیریتی 
فولاد خوزســتان با همراهــی کارکنان از 
همان لحظات اول در محل حادثه حاضر و 

نسبت به امدادرسانی اقدام کردند.
طاهری اشــاره ای هم به نتایج نظرسنجی 
کارکنــان داشــت و افزود: رشــد میزان 
رضایت مندی کارکنان فولاد خوزســتان 
در شاخص ها بســیار امیدوارکننده است. 
اولویت هیات مدیره رضایت منابع انسانی 
اســت. مدیران و کارکنان فولاد خوزستان 
با توانمندی، همدلی، و تخصص نســبت 
به پیشــرفت و گام برداشــتن در مســیر 
تعالی ســازمانی کوشا باشند. ارزآوری یک 
و ســه دهم میلیارد دلاری برای کشــور 
در سال گذشــته افتخارآفرینی بی نظیری 
بود. شــفاف ترین شرکتی که ارز حاصل از 
صادرات را وارد سیستم بانکی کشور نمود، 

فولاد خوزستان بود.
در بخش دیگری از این هم اندیشی دکتر 
علیرضا مخبر  دزفولی پزشــک و دکترای 
تخصصی روانشناسی در سخنان کوتاهی 
ضمن تاکیــد بر لــزوم تمرکــز رهبران 
ســازمان ها بر مهارت های ارتباطی گفت: 

وقتی می خواهید در هر رابطه ای از طرف 
رابطه تان انتقاد کنید؛ خودتان را در قواره 
جراحی ببینید که  تیغ به دست گرفته و 
می خواهد مثلا تیرویید  مشــکل دار یک 
بیمار را عمل کند. چطور آن جراح، نهایت 
دقت را به خرج می دهد که فقط قسمتی 
را که دچار ضایعه اســت بردارد، و به سایر 
اعضای سالم، در جریان این جراحی، لطمه 
ای وارد نکند، باید به همین میزان در انتقاد 
کردن، حساسیت به خرج داد؛ و دقت کرد 
که فقط رفتار اشتباه آن فرد را نقد کنیم و 

به شخصیت و حیثیت او حمله نکنیم.
قائم مقــام مدیرعامل در امور ســتادی و 
مســئولیت های اجتماعی افزود: نباید به 
بهانه انتقاد، به افراد برچســب زد و دیگر  
عملکردها و رفتارهای پســندیده قبلی او 
را هم زیر سوال برد. برچسب مخرب ترین 

بمب رابطه است!
در شــیوه درســت انتقاد کــردن، فرقی 
نمی کند رابطه در چه سطح و حدی است؛ 

چه در خانواده باشد و چه در محل کار.
در بخشــی دیگر از نشست حیاوی مشاور 
مدیرعامل در تعاریفــی از موارد همچون: 
تعریف کارگر )ماده ۲ قانون کار(، کارفرما 
)مــاده ۳ قانون کار(، کارگاه )ماده ۴ قانون 
کار(، تعریف قرارداد کار )ماده ۷ قانون کار( 

سخن گفت که با پرسش و پاسخ حاضران 
همراه شد.

محمود اکابــر مدیر تضمین کیفیت دیگر 
سخنران مراسم گفت: با توجه به ضرورت و 
اهمیت مدیریت تغییر و لزوم بررسی فاصله 
بیــن صنعت موجود بــا وضعیت مطلوب 
درجهــت تحقق اهداف نشــات گرفته از 
چشم انداز، باید نسبت به مهندسی مجدد 
فرآیندها به روش ممیزی فرآیندی کسب و 
کار با محوریت واحد تضمین کیفیت اقدام 
کرد. مدل های مختلفی وجود دارد تا یک 
سازمان در سه ســال پوست اندازی نماید. 
تعهد و حمایت همه جانبه مدیریت ارشد، 
ترسیم چشم انداز روشن از مسیر حرکت 
تغییر، وجود رویکرد بهبود مستمر، تغییر در 
فرآیندهای کسب و کار، وجود زمینه های 
تغییر فرهنگ سازمانی همگام با مدیریت 
تغییر، وجود زیر ســاخت های سیســتم 
مدیریت فناوری اطلاعات و ارتباطات است.

در پایــان امیــن ابراهیمــی مدیرعامل 
فولادخوزســتان با عرض تســلیت و ابراز 
همدردی با حادثه دیدگان آبادان، هدف از 
جلسه را افزایش مشارکت برای رسیدن به 
هدف بزرگ و پایش وضعیت بازار و کسب 
و کار و صنعــت فولاد اعــلام کرد و افزود: 
خوشبختانه در حوزه های مختلف: فروش، 
صادرات و تولید رکوردهای خیره کننده ای 
بر جای گذاشتیم. در سال جاری هزینه های 
تولید  ده هزار میلیارد تومان نسبت به سال 
گذشته  افزایش داشته است و حاشیه سود 

شرکت را با چالش مواجه ساخته است. 
ابراهیمی اشــاره ای به چالش های ســال 
جاری داشــت و گفت: در بخش معدن و 
تامین سنگ آهن با چالش روبرو هستیم. 
سه و ســه  دهم میلیارد تن ذخایر سنگ 
آهــن داریم کــه با در نظــر گرفتن روند 
تولید شرکت های مختلف، نهایت تا سیزده 
سال آینده تامین کننده ی نیاز فولاد سازان 

باشــد. انرژی برق چالش دیگر است. سال 
گذشــته ۶۰۰ هزار تن تولید به واســطه 
محدودیت هــای برقــی از دســت دادیم. 
پیش بینی امسال ۴۴۰ هزار تن است. گاز 
که زمانی مزیت تولید فولاد بود در ســال 
های اخیر به چالش تبدیل شــده اســت. 
چالش چهارم  هم وضع عوارض صاداراتی 

است که صنعت فولاد را غافل گیر کرد.
وی در ادامــه اظهار داشــت: در حالی که 
به واســطه جنگ اوکراین شــرایط برای 
جایگزینی تولیدکنندگان کشور و جبران 
کســری فولاد در بازارهــای جهانی مهیا 
بــود، وضع عوارض صادراتــی همه چیز را 
تحت شــعاع قرار داد و نه تنها به افزایش 
میزان صادرات منجر شــد، بلکه بخشی از 

بازار ایران هم سهم  روسیه شد. 
ابراهیمی با بیان این جمله که تغییر بهبود 
به اصلاحات کمی منجر می شــود، افزود: 
تحول به تغییر بزرگ در سازمان می انجامد. 
بــا توجه به چالش هــای و در نظر گرفتن 
صنعت فولاد و اتفاقات پنج سال آینده، باید 
نگرش مدیران تغییر یابد. برای دســتیابی 
به بلوغ فرآینــدی، می بایســت فناوری، 
به روزرسانی تجهیزات و تنوع در محصولات 
را دنبال کنیم. از معاونت منابع انســانی و 
امور اجتماعی می خواهم برای توسعه کسب 
و کار، یک بسته آموزشی برای کارکنان به 
منظور تغییر نگرش و حرکت به ســمت 

انقلاب صنعت چهارم در نظر بگیرند.
مدیرعامل فولاد خوزستان در پایان گفت: 
ایجاد ســاختار بــرای گام برداشــتن در 
مســیر انقلاب صنعتی چهارم را به دور از 
شعارزدگی دنبال می کنیم. اگر می خواهیم 
کسب و کارمان تداوم داشته باشد باید تغییر 
نگرش داشته باشیم. یکی از چالش های به 
حق منابع انسانی مشکلات معیشتی بود که 
با پرداخت جبران معیشتی مناسب پاسخ 
داده شد. وظیفه مدیران صیانت از نیروی 
انسانی اســت، چرا که بزرگترین سرمایه 
ســازمان اســت. از مدیران انتظار می رود 
نتایج نظرسنجی را مورد پایش قرار دهند 
و با کارکنان ارتباط مستقیم بگیرند و نظام 

تشویقی را مبنای کار قرار دهید.


